

الهساق	
الحقوق العينية	
Desc	الوصف
<p>This course studies the original real rights, such as the right to property, in terms of scope, means of protection, restrictions, and types. It reviews the uses and exploitation of joint funds, and the expiration of joint property. It explores the causes of property and the sub-rights of the right to property, which are: right to benefit, right to use, right to dwell, right to lease, and right to easement. The course examines mortgages and bailments in terms of effects and expiry, and reviews privilege rights, including property privilege rights</p>	<p>تعنى هذه الهادة بدراسة الحقوق العينية الاصلية، فنتناول دراسة حق الملكية من حيث نطاقه ووسائل حمايته والقيود التي ترد عليه وأنواع الملكية وبشكل خاص ما يتعلق بنشأتها والتفريق بينها وبين الملكية المقررة ثم استعمال المال الشائع واستغلاله ودراسة انقضاء الملكية الشائعة ثم دراسة أسباب الملكية، والحقوق المتفرعة عن حق الملكية وهي حق المنفعة وحق الاستعمال والسكن وحق الوساطحة وحقوق الارتفاق، كما تعنى بدراسة الحقوق العينية والتبعية. فنتناول دراسة الرهن التأهيلي والرهن الحيازي من حيث انشاء كل منهما واثاره وانقضاؤه، واخيرا دراسة حقوق الامتياز بها في ذلك حقوق الامتياز الخاصة على العقار.</p>
جرائم تكنولوجيا المعلومات	
Desc	الوصف
<p>This course views the technical aspects of computers and the internet, and it addresses the definition of electronic crimes, in addition to the nature and features of technical crimes and their classification. The course also discusses technical breaches of trust, disposal, theft crimes, and information fraud.</p>	<p>تتناول هذه الهادة بيان الجوانب الفنية و التقنية للحاسب النلي وبيان الجوانب الفنية والتقنية للانترنت وتوضيح مصطلح الجريمة المستحدثة وطبيعة الجرائم التقنية وخصائص هذه الجرائم وتصنيفها بالإضافة إلى جريمة إساءة الائتمان التقنية وجريمة الاتلاف التقني وجرائم السرقة التقنية وجريمة التزوير المعلوماتي.</p>
مصادر الالتزام (2)	
Desc	الوصف
<p>This course studies harmful acts (unlawful acts) in terms of one's liability of his actions and others?, in addition to his liability of material objects. The course also studies purposeful acts (enrichment without causation) as a general rule, business management, undue payment (as applications of the theory of enrichment without causation), and law as a direct source of obligation</p>	<p>تعنى هذه الهادة بدراسة الفعل الضار ( العول غير المشروع) من حيث مسؤولية الشخص عن فعله ومسؤوليته عن فعل الغير ومسؤوليته الناشئة عن الاشياء، ثم دراسة الفعل النافع ( الاثراء بلا سبب) كقاعدة عامة ودراسة الفضالة ودفع غير المستحق باعتبارها تطبيقات نظرية الاثراء بلا سبب، واخيرا دراسة القانون ك مصدر مباشر للالتزام .</p>
قانون اصول المحاكمات المدنية	
Desc	الوصف

<p>This course focuses on civil procedural law; its development, sources, and relation to other laws. It also studies the judicial system in terms of court formation, degrees of litigation, men of the law, jurisdiction provisions, allegation theory, litigation procedures (conflicts), and then judicial provisions and means of appeal</p>	<p>تهتم هذه الهادة بالتعريف بقانون اصول المحاكمات الهديية وتطوره وهصادره وصلته بالقوانين الازرى ، والتظيم القضائي من حيث تشكيل المحاكم ودرجات التقاضي ورجال القضاء وقواعد الاختصاص، ونظرية الدعوى، واجراءات التقاضي ( الخصومة ) ثم المحاكم القضائية وطرق الطعن فيها.</p>
---	--

#### القانون الدولي الإنساني

Desc	الوصف
<p>This course includes a definition of International Humanitarian Law; its foundation, development, features and relation to Public International Law. The course aims to review legal humanitarian principles related to the protection of war and armed-conflict victims in light of the four Geneva agreements of (1949) known as the Geneva Conventions, in addition to its two related protocols; to international armed-conflicts, and noninternational armed-conflicts (1977), not to mention traditional war law, usually known as Hague Conventions.</p>	<p>تتضمن هذه الهادة التعريف بالقانون الدولي الإنساني وأصوله وتطوره وهميزاته وعالته بالقانون الدولي العام وتهدف إلى دراسة الهادي والقواعد القانونية الإنسانية المتعلقة بحماية ضحايا الحروب والنزاعات المسلحة في ضوء اتفاقيات جنيف الأربعة لسنة (1949) الهسواة بقانون جنيف) عالوة على بروتوكولها الملحقين المتعلقين . ( فضالاً الأول بالنزاعات المسلحة الدولية، والثاني بالنزاعات المسلحة غير الدولية )سنة 1977 عن القانون التقليدي للحرب والهسمى عادة بقانون الهاي) قدر صلته بهذه الهادة.</p>

#### مصادر الالتزام

Desc	الوصف
<p>The course studies the sources of personal rights as stated in the Jordanian Law. It reviews contracts in terms of definition, elements, conditions, validity, interpretation, effects, and termination. It discusses the means of e- will expression, signing e-contracts, using electronic tools in fulfilling civil liability as a source of obligation. Then, it studies individual will as a general source of obligation, and the promise of reward as practice of individual will theory. It also reviews harmful acts (unlawful acts) in terms of individual liability of one's own actions and others?, and purposeful acts (enrichment without causation) as a general rule. The course reviews management and undue remuneration as theoretical applications of enrichment without causation, and law as a direct source of obligation</p>	<p>تعنى هذه الهادة بدراسة ما يسمى في القانون الأردني باسم \مصادر الحقوق الشخصية فهي تتناول دراسة العقد من</p>

#### احكام الالتزام

Desc	الوصف

This course focuses on roles of obligations that are referred to in the Jordanian Civil Law as the effects of	تهتم هذه الهادة بدراسة احكام الالتزام في ذاته التي تسمى في القانون الهدي الاردني باسم "اثر الحق" وتتناول
<b>العقود المسماة (البيع والايجار)</b>	
Desc	الوصف
This course is a general review of nominate contracts with a focus on the two chief nominate contracts of sales	تعني هذه الهادة بدراسة عامة للعقود المسماة ودراسة خاصة أبرز عقدين من العقود المسماة وهما عقدا: البيع
<b>قانون اصول المحاكمات الجزائية (عولي)</b>	
Desc	الوصف
This course deals with the application of criminal procedural law; its rules and mechanisms of their	يتناول هذا المساق تطبيق قانون اصول المحاكمات الجزائية وقواعده والية تنفيذ هذه القواعد القانونية بشكل عولي
<b>القانون التجاري</b>	
Desc	الوصف
This course addresses the nature of commercial law; its goals, development, features, branches, and its relation	يتناول هذا المساق ماهية القانون التجاري، وأهدافه، وتطوره، وخصائصه ، وفروعه، وعالقه بالقانون الهدي
<b>القانون البحري</b>	
Desc	الوصف
This course studies the legal system of a ship; its nature, nationality, and registration. It discusses the ship's ownership, real rights related to it, and its confinement; reasons, and means of execution. It also includes the study of the persons of maritime navigation; the ship's owner, equipper, and captain. The course introduces maritime-activity regulatory-contracts, such as: maritime labor contracts, maritime insurance contracts, ship- rescue contracts, and maritime liability in terms of crashing, rescuing, and insurance. The course also examines electronic shipping-policies and means of their exchange.	يتناول هذا المساق النظام القانوني للسفينة، ومهيتها، وجنسيته وتسجيلها، كما يتناول ملكية السفينة، والحقوق العينية المتعلقة بها، وكذلك حجزها، وأسبابه، وكيفية تنفيذها. كما يتضمن دراسة أشخاص الملاحة البحرية، مالك السفينة، ومجهزها، ربانها، كما يتناول المساق العقود المنظمة للنشاط البحري، مثل: عقد العمل البحري، وعقد التأمين البحري، والعقود الخاصة بإنقاذ السفن، والمسؤولية البحرية من حيث التصادم والإنقاذ والتأمين، وتتناول الهادة كذلك بوليصة الشحن الالكترونية وكيفية تداولها بالوسائل الالكترونية.
<b>قانون العمل والضمان الاجتماعي</b>	
Desc	الوصف

<p>This course studies the general principles of labor law in terms of definition, importance, development, international organization, sources, independency, and areas of practices. It reviews individual labor contracts in terms of elements, signing, duration, and effects. The course explores the legal organization of group-work- relations, especially group work agreements, labor unions, conflict settlements, and social security law. It focuses on the specified rules of the types of applied insurances in the Kingdom: aging, inability, death, work injury, and insurance funding resources</p>	<p>تتناول هذه المادة دراسة المبادئ العامة في قانون العمل من حيث تعريفه وأهميته وتطوره والتنظيم الدولي له ومصادره واستقلاله ونطاق تطبيقه ثم دراسة عقد العمل الفردي من حيث عناصره وانعقاده وهدفه وأثاره. ثم دراسة التنظيم القانوني لعلاقات العمل الجماعية ولا سيما اتفاقات العمل الجماعية والنقابات العمالية وتسوية النزاعات العمالية الجماعية وقانون الضمان الاجتماعي مع التركيز على القواعد الخاصة لأنواع التأمين المطبقة في المهلكة ( الشيخوخة ، العجز ، الوفاة ، واصابة العمل ، مصادر التمويل لهذه التأمينات. )</p>
---	---

**مدخل إلى الشريعة الإسلامية**

Desc	الوصف
<p>This course identifies Islamic law as a source of legislations, with a brief study of Islamic law sources. It also reviews jurisprudence theories, especially contract, property, and punishment in Islamic.</p>	<p>تتناول هذه المادة التعريف بالشريعة الإسلامية كمصدر للقانون، مع دراسة موجزة لمصادر الشريعة الإسلامية، كما</p>

**الوصايا والهاريث والوقف**

Desc	الوصف
<p>This course aims to identify the provisions of inheritance, wills, and waqf. It explores the definition of patrimony and its related rights, in addition to inheritance in terms of legitimacy, conditions, causes, and restrictions. It reviews the entitlements of inheritors; excess, amends, default, and settlements. The course discusses wills in terms of definition, provision, legitimacy, types, and conditions. It also examines waqf in terms of conditions, validity, execution, and means of benefit, oversight, and expiration</p>	<p>تهدف هذه المادة الى التعريف باحكام التركات والهاريث والوصايا والوقف. وتتناول مفهوم التركة والحقوق المتعلقة بها، والهاريث من حيث مشروعيتها وشروطه واسبابه وهوانعه، والورثة واستحقاقاتهم، والعول والرد والحجب والتخارج ، كما تتناول الوصايا من حيث مفهومها وحكمها ومشروعيتها وانواعها وشروطها، وتتناول كذلك الوقف من حيث شروطه وصحته ونفاذه وكيفية الانتفاع بالوقف والولاية عليه واحكامها وانتهاء الوقف.</p>

**مصادر الالتزام (1)**

Desc	الوصف

<p>The course studies the sources of personal rights as stated in the Jordanian Law. It reviews contracts in terms of definition, elements, conditions, validity, interpretation, effects, and termination. It discusses the means of e- will expression, signing e-contracts, using electronic tools in fulfilling civil liability as a source of obligation. Then, it studies individual will as a general source of obligation, and the promise of reward as practice of individual will theory. It also reviews harmful acts (unlawful acts) in terms of individual liability of one's own actions and others?, and purposeful acts (enrichment without causation) as a general rule. The course reviews management and undue remuneration as theoretical applications of enrichment without causation, and law as a direct source of obligation.</p>	<p>تعنى هذه الهادة بدراسة ما يسمى في القانون الأردني باسم \ "مصادر الحقوق الشخصية فهي تتناول دراسة العقد من حيث التعريف به واركانه وشروط انعقاده وصحته وتفسيره واثاره وانطاله وكيفية التعبير عن الإرادة الكترونياً وانعقاد العقد الالكتروني واستخدام الوسائل الالكترونية في قياس المسؤولية المدنية كهصدر من مصادر الالتزام. ثم دراسة الارادة المنفردة كهصدر عام للالتزام، ودراسة الوعد بجائزة كأبرز تطبيق لنظرية الارادة المنفردة. ثم</p>
---	---

#### القانون المقارن

Desc	الوصف
<p>This course aims to impart students with knowledge related to common legal systems in the world and their relation to the Jordanian legal system. Examples of such systems are: Anglo-Saxon legal system, Latin legal system, and Arab Islamic legal system.</p>	<p>تهدف هذه الهادة إلى تزويد الطلبة بالمعرفة المتعلقة بالنظم القانونية الشائعة في العالم وعلاقتها بالنظام القانوني الأردني كالنظام القانوني الانجلوسكسوني والنظام القانوني اللاتيني والنظام القانوني العربي الإسلامي.</p>

#### قانون البينات والتفويض

Desc	الوصف
<p>This course includes a definition of the law of evidence and study of its various legal systems. It reviews the objective and procedural rules of evidence, proof, and electronic means. It also includes the definition of the law of execution and its development, in addition to the department of execution in terms of jurisdiction and officials. The course studies conflict in execution, importability, and means of forced execution.</p>	<p>تتضمن هذه الهادة التعريف بقانون الاثبات ودراسة الانظومة القانونية المختلفة في الاثبات، ودراسة قواعد الاثبات الموضوعية والاجرائية. ثم دراسة ادلة الاثبات المختلفة ( الكتابية ، والشهادة واليهين والاقرار والقرائن والمعابنة</p>